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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 4/2021 

z  jednání Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 
konaného dne 29. 9. 2021 od 16.00 hodin v kanceláři DA Berounsko 

 

 
ÚČAST 

Členové komise: Radek Dolejš (předseda), Ing. Michal Mišina, Ing. Vojtěch Matějček, 
Kateřina Hájková, Mgr. Petr Bielik  
  
Omluveni: dr. Viktor Korček (místopředseda), Peter Kuhar, Mgr. Vlastimil Kerl, Mgr. Lukáš 
Němčík 
 
Tajemnice: Eliška Hochsteigerová – odbor školství a volnočasových aktivit MěÚ Beroun 
 
Omluveni (hosté): Ing. Simona Boldi – vedoucí odboru školství a volnočasových aktivit 
MěÚ Beroun, Mgr. Dušan Tomčo – místostarosta města Beroun 
 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu jednání 
3. Kontrola plnění usnesení 
4. Zpráva o činnosti destinační agentury Berounsko 
5. Dopravní značka IS23 – kulturní nebo turistický cíl 
6. Veřejná infrastruktura cestovního ruchu – cyklistická infrastruktura, naučné stezky, 

Městská hora aj. 
7. Různé 
8. Závěr 
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JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání 

 
Jednání komise zahájil a dále řídil předseda komise Radek Dolejš. Informoval, že čas jednání 
komise byl posunut z 15:00 na 16:00. 
 
Předseda jmenoval zapisovatelkou tajemnici komise Elišku Hochsteigerovou a ověřovatelkou 
Kateřinu Hájkovou. Konstatoval, že v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 5 členů 
a komise je tak usnášeníschopná.  
 
Předseda sdělil, že program jednání byl dán na pozvánce a vznesl dotaz, zda je návrh 
na změnu programu, nikdo nevystoupil. Předseda přistoupil k usnesení. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Předseda Radek Dolejš sdělil, že na minulém jednání kontrola usnesení neprobíhala 
vzhledem k jeho mimořádnému charakteru, kontrola proběhne nyní za delší časový úsek. 
Předseda vyzval tajemnici ke kontrole usnesení. 
  
Eliška Hochsteigerová informovala přítomné o: 

 usnesení rady města č. 173/67/RM/2021 (ze dne 12. 5. 2021), kterým rada vzala 
na vědomí zápis č. 2 z jednání komise (ze dne 22. 4. 2021), 

 usnesení rady města č. 225/69/RM/2021 (ze dne 9. 6. 2021), kterým rada vzala 
na vědomí zápis č. 3 z jednání komise (ze dne 24. 5. 2021), 

 usnesení rady města č. 226/69/RM/2021 (ze dne 9. 6. 2021), kterým rada doporučila 
zastupitelstvu města vydat OZV o místním poplatku z pobytu ve výši, kterou dne 
24. 5. 2021 navrhla komise pro cestovní ruch,  

 usnesení zastupitelstva města č. 23/2021 (ze dne 23. 6. 2021), kterým zastupitelstvo 
vydalo OZV o místním poplatku z pobytu ve výši, kterou dne 24. 5. 2021 navrhla 
komise pro cestovní ruch, 

 usnesení zastupitelstva města č. 30/2021 (ze dne 23. 6. 2021), kterým zastupitelstvo 
schválilo koncepci rozvoje cestovního ruchu. 

 
Předseda komise doplnil, že koncepce byla v rámci jednání zastupitelstva přijata velmi dobře. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění usnesení. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 4 – Zpráva o činnosti destinační agentury Berounsko  

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že přítomní e-mailem obdrželi výroční zprávu destinační 
agentury Berounsko za rok 2020. Zpráva o činnosti byla již předložena radě města dne 
14. 7. 2021. 
 
Předseda vyzval Elišku Hochsteigerovou, aby přiblížila podrobnosti. Tajemnice sdělila 
informace o fungování destinační agentury Berounsko v minulém roce (2020), který byl 
prvním celým kalendářním rokem fungování. Podařilo se realizovat projekt návštěvnické 
karty, který letos úspěšně pokračuje a na kterém je vidět zájem podnikatelů o spolupráci. Byl 
zpracován strategický dokument a podána žádost o certifikaci, kterou agentura v březnu 
letošního roku získala, čímž se zařadila mezi profesní organizace cestovního ruchu. 
Představenstvo agentury jednalo celkem 6krát, je tedy aktivní. Vzrostl počet členů 
a partnerů. Byly dokončeny webové stránky, zahájena aktivita na sociálních sítích Facebook 
a Instagram. Vznikl destinační videospot. 
 
Radek Dolejš doporučil, zabývat se možností navázat spolupráci se zahraničním partnerským 
regionem – tak jako funguje spolupráce partnerských měst, obdobně by mohla fungovat 
spolupráce destinací. Z hlediska podobnosti navrhnul rakouské Wachau. Eliška 
Hochsteigerová tento nápad bude prezentovat vedení agentury. 
 

Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí zprávu o činnosti 
destinační agentury Berounsko. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 5 – Dopravní značka IS23 – kulturní nebo turistický cíl 

    
Předseda Radek Dolejš bod uvedl, že podklady k tomuto tématu obdrželi členové e-mailem 
a mají je vytištěné před sebou.  
 
Předseda informoval, že původní žádost o zařazení města na seznam míst, která mohou při 
dálnici umístit značku IS23, s označením „Beroun město hrnčířů/keramiky“ byla podána 
v minulém roce (projednáváno v komisi). Žádost byla zamítnuta z důvodu, že město 
je památkovou zónou (na dálnici se značí jen rezervace). 
 
Předseda Radek Dolejš navrhnul označit cíl „Medvědárium Beroun“. Proběhla diskuze o slovu 
medvědárium. Eliška Hochsteigerová informovala, že pod tímto slovním spojením turisté 
místo vyhledávají, což dokazuje např. vyhledávání na Google.cz – Medvědárium Beroun je 
zde jako turistický cíl, který má pře 2 500 recenzí. Dle informací Městského informačního 
centra zamíří k medvědáriu 90% turistů, je to vyhledávaný cíl. Dále mezi přítomnými 
proběhla diskuze o tom, s čím si turisté Beroun spojují. 
 
Eliška Hochsteigerová sdělila, že nová žádost se podává vždy do března daného roku, tj. teď 
by se jednalo o březen 2022, výsledek je znám okolo května, tzn., pokud by značka byla 
povolena, mohla by se realizovat v 2022 (budou-li na to vyhrazeny finance v rozpočtu). 
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Přítomní s návrhem předsedy souhlasili, a proto Radek Dolejš přistoupil k formulaci usnesení 
a přešel k hlasování. 
 
Usnesení:  

1. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
usilovat o zařazení turistického cíle Medvědárium Beroun na seznam míst, která 
mohou umístit značku IS23 při dálnici, a tuto značku následně realizovat.  

2. V případě přijetí návrhu Radou města Beroun, Komise pro cestovní ruch Rady města 
Beroun doporučuje odboru školství a volnočasových aktivit podat žádost o zařazení 
cíle na seznam míst a následně odboru dopravy zajistit realizaci značky IS23. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 6 – Veřejná infrastruktura cestovního ruchu – cyklistická infrastruktura, naučné 
stezky, Městská hora aj. 

 

Předseda Radek Dolejš vyzval Elišku Hochsteigerovou, aby informovala o proběhlých 
aktivitách v oblasti veřejné infrastruktury. 
 
Tajemnice sdělila, že proběhla schůzka k cyklostezce Po stopách českých králů za účasti 
zástupců obcí, zástupce krajského úřadu a Klubu českých turistů. Záměrem kraje je na tuto 
cyklostezku přeložit cyklotrasu č. 3, která je národního a evropského významu.  Toto 
je zahrnuto v koncepci cyklistiky ve Středočeském kraji. Ing. Michal Mišina, který se schůzky 
účastnil, informoval, že ne všechny obce se k záměru stavěly kladně. Podotkl, že přeložení 
by znamenalo zejména bezpečnější vedení cyklotrasy č. 3, aktuálně je vedena zejména 
po silnicích. Dále informoval o situaci cyklostezky Po stopách českých králů na katastru 
města. 
 
Eliška Hochsteigerová informovala, že z iniciativy Středočeského kraje proběhlo 
k prodloužení cyklotrasy č. 0052, která vede z Kublova přes Hudlice až do Berouna. Dříve 
trasa končila v ul. Politických vězňů u pošty, nově je protažena až k cyklostezce Po stopách 
českých králů (k vlakovému nádraží) a je z ní vedena odbočka k Muzeu českého krasu, 
expozičnímu objektu Středočeského kraje. 
 
Dále tajemnice informovala, že v souladu s koncepcí cestovního ruchu města probíhá obnova 
naučné stezky Po stopách českých králů, koordinuje to DA Berounsko. Stezka vede ze Srbska 
přes Beroun do Králova Dvora, dojde k vizuální a textové obnově panelů, dále bude stezka 
rozšířena o 4 nové panely. Na příští rok je také v plánu obnova Talichovy naučné stezky 
ve spolupráci s Talichovým Berounskem, z. ú., neboť v příštím roce festival oslaví výročí 
40. let. Ing. Michal Mišina poukázal, že některé panely stezky neleží na pozemcích města.  
 
Po těchto informacích předseda Radek Dolejš otevřel diskuzi k Městské hoře. Ing Michal 
Mišina informoval o nových toaletách a plánech pro samotné medvědárium, které se bude 
pro medvědy upravovat. Přítomní dále diskutovali o možných vylepšeních infrastruktury 
na Městské hoře. Probírala se možnost naučné stezky, dalších herních prvků, úpravy 
rozhledny (panoramata s popisky, co kde je), mapy Městské hory pro lepší orientaci aj.  
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Radek Dolejš poté ještě vyzval Elišku Hochsteigerovou, aby informovala o dotačních 
možnostech MMR v oblasti cestovním ruchu. Tajemnice sdělila, že by měl být vypsán 
podprogram na doprovodnou a veřejnou infrastrukturu tento podzim. Spoluúčast činí 50%, 
podporované oblasti jsou: monitoring návštěvnosti, navigační a informační systémy 
pro účastníky cestovního ruchu, doplňkové služby a vybavenost dálkových a regionálních tras 
pro lyžařskou, vodní, cyklo, pěší turistiku a další udržitelné formy turistiky, úpravy lyžařských 
a běžeckých tratí, ekologicky šetrná doprava návštěvníků v turistických regionech, 
doprovodná infrastruktura cestovního ruchu v regionu. 
 
Následně proběhla diskuze, na jaké projekty by bylo možné požádat o dotaci. 
 

K bodu 7 – Různé 

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že město Beroun a DA Berounsko byli přizváni 
do pracovní skupiny pro tvorbu Koncepce práce s návštěvnickou veřejností v CHKO 
Křivoklátsko. Z pověření místostarosty Mgr. Dušana Tomča bude město zatupovat Radek 
Dolejš, DA Berounsko Eliška Hochsteigerová.  
 
Předseda se dotázal Ing. Vojtěcha Matějčka na běžkařskou dráhu na golfu. Ing. Vojtěch 
Matějček sdělil, že s ní pro letošní zimní sezónu počítají. O běžkařské dráze proběhla diskuze. 
Ing. Michal Mišina se ptal, jak je trasa dlouhá, bylo mu sděleno, že cca 1,5 km. Ing. Vojtěch 
Matějček dodal, že běžkařská dráha byla v minulé sezóně oblíbená, což potvrdili i ostatní 
přítomní dle ohlasů svého okolí. 
 
Dále se předseda dotázal, zda má někdo něco do bodu různé. Nikdo již nevystoupil. 
 
 

K bodu 8 – Závěr 

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že další setkání se uskuteční v listopadu v týdnu od 8. 11. 
Přítomní se shodli, že čas může být od 15:00. Konkrétní termín dá tajemnice vědět e-mailem 
s předstihem. 
 
Na závěr poděkoval předseda všem přítomným členům a hostům za účast a jednání ukončil. 
 
 
 
 
Zapsala: Eliška Hochsteigerová 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřila: Kateřina Hájková 
 
 
 

…………………………………………….. 

Předseda komise: Radek Dolejš …………………………………………….. 
 


